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 Protokół Nr: XVIII/2025 
z XVIII - zwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Sanniki 

odbytej w dniu 14 lutego 2025 r. 

 

XVIII zwyczajna sesja Rady Miasta i Gminy Sanniki odbyła się w sali posiedzeń Urzędu 

Miasta i Gminy Sanniki, w godzinach 12.16 – 12.56 pod przewodnictwem Pana Jerzego 

Jabłońskiego – Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Sanniki.  

Ad.1. Po oficjalnym otwarciu obrad, Przewodniczący Rady powitał wszystkich uczestników 

posiedzenia oraz oglądających obrady za pośrednictwem transmisji internetowej. 

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum i prawomocność obrad. Na stan 15 radnych 

obecnych 14. Nieobecna Radna: Pani Grażyna Kowalczyk – nieobecność usprawiedliwiona. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.2. Zaproponowany porządek obrad przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”, w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki z działalności międzysesyjnej 

i z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy Sanniki. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Sanniki, 

2) uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta i Gminy Sanniki na rok 2025, 

3) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas określony kolejnej 

umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą gruntu. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Dyskusja. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania. 

8. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3. Ze sprawozdaniem Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki z działalności międzysesyjnej 

i  z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy Sanniki każdy Radny zapoznał się 

indywidualnie. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.4. Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki przypomniał, że projekty uchwał były 

omówione i pozytywnie zaopiniowane podczas wspólnych obrad Komisji Rady Miasta 

i Gminy Sanniki, przy czym  projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Sanniki oraz projekt uchwały zmieniającej Uchwałę 

Budżetową Miasta i Gminy Sanniki na rok 2025 zostały zaopiniowane z poprawkami 

wniesionymi podczas posiedzenia Komisji. 

 

Rada Miasta i Gminy w głosowaniu jawnym podjęła następujące uchwały: 

 

1) Uchwałę Nr 97/XVIII/2025 zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Sanniki 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 
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Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman Antoni X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna    

Mikołajczyk Rafał X   

Milczarek Wanda X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

2) Uchwałę Nr 98/XVIII/2025 zmieniającą Uchwałę Budżetową Miasta i Gminy Sanniki na 

rok 2025 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman Antoni X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna    

Mikołajczyk Rafał X   

Milczarek Wanda X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 



 3 

3) Uchwałę Nr 99/XVIII/2025 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym na czas określony kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą gruntu 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 
Głosowanie 

za przeciw wstrzymał się 
Bembenista Wioletta X   

Brzozowska Kinga X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman Antoni X   

Idzik Małgorzata X   

Jabłoński Jerzy Grzegorz X   

Kowalczyk Grażyna Lucyna    

Mikołajczyk Rafał X   

Milczarek Wanda X   

Molka Jarosław X   

Nowicki Wiesław Janusz X   

Okraska Radosław Grzegorz X   

Pawłowska Iwona Małgorzata X   

Sikora Tomasz X   

Winnicka Teresa X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad.5. W interpelacjach i zapytaniach: 

- Radny J. Molka poinformował, iż mieszkańcy pytają, czy nie można zamienić worków na 

szkło na takie same pojemniki, jak na odpady zmieszane. Niektórzy mieszkańcy chcą sami 

zakupić pojemniki i pytają, czy szkło zostanie odebrane z tych zbiorników. 

 

- Pani K. Brzozowska zapytał, co Urząd wie na temat napływu do Sannik osób z Kolumbii 

i Gwatemali. 

 

Ad.6. W dyskusji: 

- Przewodniczący Rady postulował o systemowe rozwiązania dotyczące decyzji związanych 

z zakupami dla jednostek OSP. Wszyscy zgodni są co do tego, że najbardziej kompetentnym 

ciałem do podejmowania decyzji w tym zakresie byłby Zarząd Gminny Ochotniczych Straży 

Pożarnych, który by rekomendował pewne dalsze kroki związane z budżetem i na tej 

podstawie Rada podejmowałaby swoje decyzje. W innym przypadku Rada w trakcie roku 

budżetowego stawiana jest pod ścianą, często już wobec faktów dokonanych jakichś 

zakupów, gdzie trzeba pilnie wysupłać kolejne pieniądze na wsparcie. Pan Przewodniczący 

podtrzymał też swoje zdanie odnośnie potrzeby zracjonalizowania parku maszynowego 

w OSP, co skutkowałoby eliminacją zbędnych kosztów. Wszyscy są całym sercem za 
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strażakami, ale nie można mnożyć kosztów, a w każdym roku one rosną i to w sposób 

znaczący. 

Radna W. Milczarek powiedziała, że po dokładnym zapoznaniu się z pismem OSP 

w Czyżewie dotyczącym zakupu, popiera ten wniosek. Pani Radna dodała, że rozumie jednak 

sytuację i zwróci się do strażaków z prośbą, aby takie wnioski składali zawsze z końcem 

roku, wtedy kiedy jest tworzymy budżet. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że Pani Radna mówi o piśmie, które wpłynęło do Burmistrza 

i zarazem do Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Sanniki z Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Czyżewie, w którym OSP wnioskuje o zakup opon do samochodu pożarniczego. Radni 

dyskutowali na ten temat. Wspólna decyzja Komisji jest taka, że w tym momencie prośba 

musi być potraktowana odmownie. Nie dlatego, że Rada nie dostrzega wagi sprawy, ale rok 

budżetowy trwa, a nie jest to nagły, niespodziewany wydatek, tylko rzecz, którą można było 

przewidzieć na etapie planowania budżetu. Teraz trudno jest znaleźć jakieś pieniądze.  

Pan Burmistrz uzupełnił, że wszystkie zakupy dla jednostek OSP, czy to wyposażenia, 

umundurowania, pojazdów itp. w normalnym układzie są konsultowane z Gminą, bo przecież 

to Gmina musi wszystko utrzymywać. W większości przypadków nie chodzi tylko 

i wyłącznie o zakup jakiegoś urządzenia czy samochodu, czy czegokolwiek, tylko chodzi też 

o jego funkcjonowanie i utrzymanie. Oczywiste jest, że w przypadku strażaków ochotników 

używane przez nich urządzenia, sprzęty, muszą spełniać wymagania określone w przepisach, 

ale również muszą być co jakiś czas poddawane badaniom, celem sprawdzenia czy nadal 

nadają się do użytku. Wiadomo, że strażacy biorący udział w akcjach narażają swoje życie, 

zdrowie i w przypadku niesprawnych urządzeń ryzyko wzrasta. Problem polega na tym, że 

niektóre jednostki nie konsultują z Gminą zakupów, bądź też pozyskiwanych na własną rękę 

sprzętów, a później Gmina zostaje postawiona przed faktem dokonanym i przykładowo 

urządzenie jest wybrakowane, psuje się, nie działa w ogóle lub wymaga przeprowadzenia 

badań. Często jest tak, że koszty naprawy bądź doprowadzenia do stanu używalności jakiegoś 

urządzenia są wyższe, niż sam koszt takiego urządzenia. W takich przypadkach Burmistrz nie 

wyraża zgody na takie naprawy, czy uzupełnianie środków, które są potrzebne do 

użytkowania takiego sprzętu. Jednostki jednak i na to znalazły sposób. Gmina może stawiać 

sobie sprzeciw, a strażacy i tak sobie robią, co chcą. W budżecie Gminy zabezpieczone są 

środki w ramach funduszu sołeckiego. Są to oczywiście środki w najczystszej postaci 

z budżetu gminy i należą do wszystkich mieszkańców. Jest to fragment budżetu, a środki 

rozdysponowywane są pomiędzy poszczególne sołectwa. Wysokość przyznanych środków 

zależy od liczby mieszkańców sołectwa. Na zebrania, na których mieszkańcy powinni sobie 

te środki dzielić na swoje najbardziej pilne potrzeby, mieszkańcy nie przychodzą, w związku 

z tym nie biorą udziału w głosowaniu. Często jest tak, że przychodzą właśnie strażacy 

i pomimo, że Gmina nie wyraża zgody na samowolkę, to strażacy sobie jakby tylnymi 

drzwiami wchodzą do budżetu i wyciągają pieniądze na cel, na jaki chcą zdobyć 

finansowanie, pomimo że Gmina wcześniej się nie zgodziła. Osoby, które przyjdą na zebranie 

decydują o przeznaczeniu środków. Jeśli kogoś nie ma na zebraniu, pozbawiony jest 

możliwości decydowania. Burmistrz uczulił mieszkańców, aby brali udział w spotkaniach, 

podczas których rozdysponowywany jest fundusz sołecki. 

Radna W. Milczarek zapytała, czy na zebraniach walnych są dyskusje w tym temacie.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że ostatnio pojawiła się tendencja, iż jednostki OSP same 

pozyskują środki, czy też samochody i są w tej chwili takie sytuacje, że jednostka, która jest 

przeciętna i nie ma dużo wyjazdów do akcji, ma 3 samochody. Za te samochody płacą 

wszyscy mieszkańcy, bo samo posiadanie auta czy nawet pozyskanie go nieodpłatnie nie 

kończy tematu. Temat dopiero się zaczyna. Pojawia się konieczność wykupu ubezpieczenia, 

często ubezpieczenia autocasco, przeglądy, naprawy, remonty, zakup części eksploatacyjnych, 

paliwa. To wszystko są ogromne koszty. W związku z zaistniałym stanem rzeczy, Pan 

Burmistrz podjął decyzję, że w tym roku po zebraniach sprawozdawczych w jednostkach 

OSP, na Zarządzie Miejsko-Gminnym OSP, zostanie podjęta decyzja w których jednostkach, 

jakie samochody są niezbędne i te samochody będą przez Gminę finansowane. Wszystkie 
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pozostałe samochody i urządzenia uznane za zbędne, nie będą finansowane przez Gminę, 

a jeśli jednostka uzna, że chce je nadal trzymać, to będzie musiała sama je utrzymywać. 

 

- Radny W. Nowicki poruszył temat zadłużenia w budynkach komunalnych i socjalnych. Pani 

Skarbnik przedstawiła kwoty zadłużenia. Są to bardzo duże sumy i trzeba się nad tym 

problemem pochylić. Radni wypowiedzieli się, że lokale trzeba sprzeda.  

 

- Radny R. Grochowski poinformował, że orkiestra dęta przy OSP w Sannikach przygotowuje 

się do złożenia kolejnego wniosku na zakup instrumentów i zapytał, czy jeśli otrzyma 

dofinansowanie, to będzie mogła zwrócić się do Urzędu o pomoc finansową.  

Burmistrz powiedział, że tak. 

Pan Przewodniczący dodał, że trzeba wspierać jedyną orkiestrę dętą w powiecie.  

 

Ad.7. Odpowiedzi na zapytania udzielił Pan Burmistrz. 

- Odnośnie odbioru szkła, Pan Burmistrz wyjaśnił, że niestety nie będzie możliwości zamiany 

worków na pojemniki, gdyż wiązałoby się to z wysyłaniem całkowicie innego samochodu, 

który ma odpowiednie oprzyrządowanie do chwytania kosza. Nie wykluczona jest jednak 

możliwość omówienia tego na jakimś spotkaniu.  

Radni stwierdzili, że worki są słabe. 

Pani C. K. – pracownik Urzędu poinformowała, że potłuczone szkło należy wrzucać do kosza 

na odpady zmieszane. 

Pan Przewodniczący powiedział, że jest postulat, aby w kolejnym przetargu określić, żeby 

szkło gromadzone było w pojemnikach i rzadziej odbierane. 

Pani C. K. wyjaśniła, iż nie jest to możliwe, bo ustawa określa, że szkło należy odbierać nie 

rzadziej niż raz na 8 tygodni. 

Radny R. Grochowski powiedział, że można kupić worki zbrojone.  

Burmistrz powiedział, że wszystkie uwagi zostaną przekazane firmie.  

 

- Odnośnie imigrantów, Pan Burmistrz odpowiedział, że zna kilka osób prowadzących 

działalność gospodarczą, które zatrudniają pracowników z zagranicy. W tej chwili pracownik 

z zagranicy może wystąpić o nadaniu numeru PESEL w dowolnej gminie na terenie Polski. 

Zatem może być tak, że ci ludzie nie są pracownikami przedsiębiorców z terenu naszej gminy, 

ale znaleźli sobie tutaj lokum, wynajęli mieszkania albo domy i po prostu w związku z tym, 

że tu zamieszkują, przychodzą do tutejszego Urzędu ułatwić formalności. Burmistrz 

zadeklarował, że spróbuje coś ustalić i odpowiedzieć na następnej sesji. 

 

-.Pani K. Brzozowska poprosiła o lampy przy ścieżce.   

 

Ad.9. W punkcie Sprawy różne, wolne wnioski i informacje: 

- Pan Przewodniczący przypomniał, że część Radnych postulowała potrzebę spotkania 

z Powiatowym Komendantem Policji w sprawie poszerzenia stopnia organizacyjnego naszego 

posterunku policji. Nieoficjalnie wiadomo, że część postulatów Radnych została spełniona. 

Posterunek w Sannikach funkcjonuje już jako samodzielny. Ma też wzrosnąć liczba etatów. 

W dniu dzisiejszym z różnych przyczyn do spotkania dojść nie mogło.  

 

-.Radny W. Nowicki poinformował, że mieszkańcy postulują o możliwość pobierania 

numerków do lekarza przez telefon. Dawniej była pewna póla takich numerków, a teraz nie 

można rejestrować się telefonicznie. 

Burmistrz odpowiedział, że nie ma na to żadnego wpływu. Można jedynie poprosić Pana 

Doktora. Burmistrz zaproponował, aby zaprosić Pana Doktor na krótką rozmowę. 

 

Więcej spraw nie podjęto.  
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Ad.9. Po zrealizowaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki 

podziękował wszystkim za udział w sesji i oficjalnie zakończył obrady. 

Szczegółowy zapis ww. sesji przedstawia  nagranie wideo zamieszczone na stornie 

internetowej Urzędu Miasta i Gminy Sanniki zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie 

gminnym. 

Protokolant: Jolanta Ambroży-Sitkiewicz                                       Przewodniczący 

     Rady Miasta i Gminy Sanniki 

 

   Jerzy Jabłoński 

 


